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Vážení spoluobčané, 
s blížícím se koncem roku bych vám rád za celé vedení města 
popřál nadcházející krásné vánoční svátky plné klidu, pohody     
a radosti. Vánoce jsou časem, kdy se setkáváme se svými blízkými, 
vzpomínáme na uplynulý rok a těšíme se na nové začátky. 

Rok 2024 byl pro naše město rokem plným výzev. Děkujeme vám všem za vaši 
trpělivost, podporu a úsilí, které jste věnovali ve prospěch nás všech. Vaše 
odhodlání a spolupráce jsou klíčové pro to, abychom mohli naše město neustále 
zlepšovat a zpříjemňovat. 
Podařilo se nám nastartovat několik důležitých staveb, jako jsou nové posilovací 
vrty, nové víceúčelové hřiště a před dokončením je také rekonstrukce atletického 
koridoru. Tyto projekty pomohou zlepšit kvalitu života v našem městě. 
Přeji vám všem úspěšný vstup do nového roku 2025, ať je pro vás plný zdraví, štěstí 
a splněných přání. Nezapomeňte si užít tyto vzácné chvíle se svými blízkými, 
odpočinout si a nabrat síly do nových výzev. Těším se na další společnou práci pro 
dobro našeho města a jeho obyvatel.  
S přáním krásných Vánoc a šťastného nového roku      

Tomáš Hrubec, starosta města. 

Od loňského roku zůstávají poplatky za odpadové hospodářství v Nové Včelnici na 
stejné úrovni. Základní sazba poplatku je 1000 Kč. Město se však snaží podpořit 
občany k udržitelnému nakládání s odpady prostřednictvím systému MESOH, který 
umožňuje získat slevy až 70% z poplatku na občana. Poplatky jsou již nastaveny na 
stránkách mojeodpadky.cz, včetně navýšené hodnoty eko bodu na 14 Kč. 
Nový zákon o odpadech bude postupně navyšovat skládkování komunálních 
odpadů až do rok 2030. Cílem je zvýšit náklady na skládkování, aby bylo co nejméně 
výhodnou cestou pro nakládání s odpadem. Proto je nutné snižovat produkci SKO. 
Jedním z kroků, který by toto mohl podpořit, je svoz ve 14denním režimu. Jeho 
zavedení budeme v rámci města diskutovat a připravovat, podobně jako je to 
v okolních městech a obcích.                                               Tomáš Hrubec, starosta města 

Informace města

Slovo starosty

Pondělí 23.12. - provoz do 15.00 hodin 
Pátek 27.12. - zavřeno 
Pondělí 30.12.  - provoz do 15.00 hodin 
Úterý 31.12. - provoz do 12.00 hodin

Sběrný dvůr bude v tomto roce 
naposledy otevřen v sobotu 
21.12. V provozu bude opět      
v pátek 3. ledna 2025.

Změny v odpadovém hospodářství města

Omezený provoz městského úřadu a sběrného dvora
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Veřejné zastupitelstvo se konalo ve středu 30. října 2024 od 19:00 v zasedací 
místnosti městského úřadu. Informace jsou podány ve zkrácené verzi. 
Přítomno bylo 9 zastupitelů, dva zastupitelé byli řádně omluveni. 
Zastupitelstvo města schválilo: 
• Smlouvu o zřízení věcného břemene se společností EG.D na dokončení stavby 
"Nová Včelnice, Hradecká – kabel NN". 
• Smlouvu o zřízení věcného břemene se společností EG.D na dokončení stavby 
"Lovětín (Karlov), Thein – kabel NN". 
• Nájemní smlouvu na pronájem části pozemku parc. č. 1463 v k.ú. Nová Včelnice. 
• Výběr zhotovitele na veřejnou zakázku FVE Město Nová Včelnice – penzion 
Athéna. Nejvýhodnější nabídku předložila firma Wattmont group s.r.o. 
• Plán preventivní údržby vodohospodářského majetku. 
• Plán investic vodohospodářského majetku v roce 2025. 
• Odměny pro členy kulturní komise, kteří nejsou volenými zástupci města, za třetí 
čtvrtletí roku 2024. 
• Zakoupení nového traktoru Yanmar pro technické služby. 
• Smlouvu o výpůjčce nebytových prostor pro provozování 
zájmové činnosti            s předškolními dětmi v Klubíku pejsek a 
kočička v prostorách městského úřadu. 
• Změnu objednávky na opravu komunikace se společností 
Starmosty. Rozšíření opravy křižovatky v ulici Štítného. 
• Dodatek č. 1 ke smlouvě na rekonstrukci atletického koridoru 
a přístavby WC. 
• Objednávku na provedení nových kontejnerových stání v ul. Švermova, 
Komenského, Zahradní a dále na úpravu chodníků – přechodů pro chodce na sídlišti 
Na Hliněnce u čp. 462, kde jsou vysoké a těžce schůdné obrubníky se společností 
Antonín Krňa s.r.o. 
• Dodatek č. 2 na akci posilovací vrty a vodovod v Nové Včelnici. 
• Aktualizovaný ceník za pronájem sportovního areálu – navýšení slevy za využití 
víceúčelového hřiště pro obyvatele Nové Včelnice. 
• Rozpočtové opatření. 
• Přihlášku do spolku NAŠE ODPADKY, z. s. 
• Smlouvu o poskytování služby Motivačního a evidenčního systému pro odpadové 
hospodářství (www.mojeodpadky.cz). 
• Objednávku technického dozoru na solární elektrárnu na objektu spojovací 
chodby a ubytovny penzionu Athéna. 

Informace města

Informace z 23. veřejného zasedání zastupitelstva



 4

Upozorňujeme občany, že od 31. 10. 2024 do 30. 11. 2024 bude po dobu 30 dnů  
zveřejněn Hromadný předpisný seznam místního poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství za rok 2023. 
Jedná se o soupis občanů, kteří mají evidován dluh za tento místní poplatek. 
Hromadný předpisný seznam nahrazuje „obálky s modrým pruhem“, ve kterých byly 
posílány platební výměry za nedoplatek, a bude k nahlédnutí v budově městského 
úřadu v Nové Včelnici, Komenského 386, v kanceláři finančnho odboru, 1. patro,   
dveře č. 10, ve dnech pondělí, středa 8.00 – 11.30 a 12.30- 17.00 hodin. 
Každý občan uvedený v seznamu bude moci nahlédnout pouze na údaje, které se 
týkají jeho osoby. Informace nelze podávat telefonicky nebo přes e-mail, ale pouze 
po předložení platného občanského průkazu. 
Nebude-li nedoplatek vyměřený hromadným předpisným seznamem uhrazen, bude 
přistoupeno k vymáhání. Tím doje k dalšímu navýšení poplatku o exekuční náklady 
ve výši 500 Kč. Daňovou exekuci je možné provést mimo jiné srážkami ze mzdy, ze 
sociálních a nemocenských dávek, příkazy na peněžní prostředky na účtech 
vedených u bank, atd. 
Vyzýváme proto všechny poplatníky, kteří mají nedoplatky za odvoz odpadů, 
aby je uhradili co nejdříve dle obecně závazné vyhlášky Města Nová Včelnice. 

Lenka Biernatová, finanční odbor 

Místní poplatek za obecní systém odpadového hospodářství a poplatek za psa 
na rok 2025 bude nutné uhradit nejpozději do konce měsíce března. 
Finanční odbor upozorňuje, že platby na pokladně městského úřadu bude možné 

provádět v hotovosti nebo kartou od 15. 1. 2025 v úřední dny 
(pondělí a středa: 8.00-11.30 a 12.00-17.00). Poplatníkům, kteří 
mají v systému uvedený e-mail, budou údaje k platbě zasílány v 
průběhu měsíce ledna. Platby lze provádět přímo na účet 
prostřednictvím QR kódu nebo bankovním převodem. 

Ing. Michaela Hanzlová, finanční odbor 

Finanční odbor upozorňuje, že platby na pokladně městského úřadu bude 
možné provádět nejpozději do pondělí 30. 12. 2024 do 15.00 hodin. 

V novém roce pak až od 15. 1. 2025. 

Ing. Michaela Hanzlová, finanční odbor 

Informace města

Uhraďte nezaplacený poplatek za odpad

Poplatky za odpady a  za psy na rok 2025

Na pokladně úřadu do 30. 12. 2024 



 5

Přehled svozu odpadů si pečlivě uschovejte, další souhrn bude zveřejněn         
v prázdninovém dvojčísle.

Informace města

Svoz odpadů
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Zadejte nebo vložte text

Informace města - MESOH
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Zadejte nebo vložte text

Informace města - MESOH
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Dne 26.10. se uprostřed krásného babího léta 
uskutečnil v prostorách Nechyby a před ní Dýňový 
jarmark a současně tradiční zahájení výstavy dýní 
u kostela.  
U těchto velkých akcí, které jsou poměrně náročné na 
organizaci, je často zajímavější a vtipnější pozorovat 
pozadí příprav. Sehranou kulturní komisí najednou 
probíhá lehká hysterie a hladina zdravého adrenalinu 
se zvedá. Z manažerek domácích úkolů a plných lednic 
se stávají pekařky, cukrářky a trhovkyně hodné uznání. 
Muži se vymrští od počítačů a jsou z nich rázem 
stěhováci, nosiči, popeláři i případná ochranka. Mnozí    
z nás v sobě občas poodhalí nečekané schopnosti. Při 
úklidu prostoru nádvoří Nechyby jsme s Barčou 

například zjistily, že případný konkurz     
u technických služeb bychom mohly 
absolvovat se ctí! 
Celá akce samotná po tom všem vypadá 
již vesele, hravě, krásně, výrobky jsou 
načančané a chutné a my se usmíváme. 
Jarmark dostál svému jménu a dýně 
různých tvarů, velikostí a barev byly          
k vidění i k mání na každém kroku. Lidé 
si mohli vydlabat tu svou podle 

vlastních nejdivočejších fantazií, ochutnávali dýňové dortíky, cheesecaky, koláče, 
muffiny, dýňový punč, dýňový džus, pořídit si mohli dýni keramickou nebo 
malovanou.  
Nedílnou a tradiční součástí byl minitrh 
regionálních prodejců s výbornou 
kávou, keramikou, rukodělnými výrobky 
a podzimními dekoracemi, které se 
mohou stát vkusným dárkem nebo 
doladí váš interiér i zahradu v duchu 
podzimu.  
Na místě vládla milá a příjemná nálada   
a reprodukovaná hudba udávala veselý 
rytmus celého odpoledne. Děkujeme za 
účast!                                                                                                             Alexandra Lesche 

Ze života města

Dýňový jarmark
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V pondělí 28. října jsme se ve 
s v á t e čn í d e n s e š l i v p a r k u                  
u památníku Bedřicha Smetany, 
abychom uctili společně Den vzniku 
samostatného československého 
státu. Zpříjemněním celého pietního 
aktu byl hudební doprovod žáků             
a učitelů ze ZUŠ Allegro, nechyběl ani 
proslov starosty města Tomáše Hrubce. 
Čestná stráž tvořená dobrovolnými 

hasiči a skauty nás pomalým tempem dovedla k památníku u zámku, kde položili 
věnec. Děkujeme všem, kteří v den státního svátku přišli a uctil památku s námi. 

Barbora Pivko 

Sešli jsme se 14. 11. v hojném počtu          
v salónku na zámku. Mnozí byli zvědaví, 
jak se volba osvědčí. První výhoda byla 
už při vstupu – prakticky žádné schody, 
které omezují osoby s hendikepem. 
Průběh besedy byl díky útulnému prostředí 
spontánní. Dozvěděli jsme se o největších 
turistických lodích, které mají například 18 palub, délku 330 m (Titanic měl 269 m), 
7500 hostů a 2500 členů posádky. 
Námět viditelně všechny zaujal a někteří se přiznali, že už také na lodi některou 
svou dovolenou strávili. Největším překvapením byla cenová dostupnost,   
pronájem těch levnějších kajut na týden stojí kolem 15 000 Kč. Ale pozor na 
dodatečné náklady. Alkohol na lodi je třikrát dražší a výlety s průvodcem jsou 
rovněž finančně náročnější než na vlastní pěst. 
Bylo znát, že jako vnitrozemský národ si dovolenou na lodi zařazujeme mezi velmi 
exotické možnosti, ale pan Povolný nás ujistil, že zejména plavby po Středozemním 
moři jsou velmi pestré a nejsou zde prodlevy jako 5 dnů plavby bez zastávky kolem 
Afriky nebo ještě dál, které pak mohou účastníkům přijít trochu nudné. Na těchto 
„nudných“ úsecích se na lodi hrají muzikály pro více než 1000 diváků. 
Není třeba se bát mořské nemoci – lodi mají stabilizátory a v případné bouři se 
kolébají poměrně málo. A poučení pro mládež: Kdo umí cizí jazyky, může hodně 
ušetřit, když nepotřebuje služby placených průvodců. 

Pavel Balek 

Ze života města

Připomněli jsme si vznik republiky

Dovolená na lodi
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V pátek 8. 11. 2024 se konal již tradiční lampionový průvod s Klubíkem.  

Před 17. hodinou jsme se sešli před městským úřadem v Nové Včelnici. Po úvodním 
přivítání si děti rozsvítily lampiony, ti odvážnější zapálili svíčku v lampionu a vydali 
jsme se večerním městem ke kostelu, kde se děti vyfotily a dostaly sladkou odměnu. 
Pro zájemce bylo na faře připravené malé občerstvení. Výborný čaj, perník se 
šlehačkou a drobné hry nemohly chybět. Tímto bychom chtěly poděkovat farnosti 
Nová Včelnice, panu Štanglovi a paní Štanglové za poskytnutí zázemí na faře.  
Průvodu se zúčastnilo 36 dětí a 43 dospělých.  
Dále bychom Vám a Vašim dětem chtěly popřát krásné Vánoce a v novém roce 
spoustu radosti, štěstí, zdraví a rodinnou pohodu. 

Iva, Pavlína a Bára 

Dne 19. října se 
konalo setkání 
s p o l u ž á k ů          
z Nové Včelnice 
po 60 letech. 
Do dalš ích let 
h o d n ě z d r a v í         
a dobrou náladu 
přejí 

 Růža Fialová          
a Jarča Tyšerová. 

Ze života města

Lampionový průvod šel městem

Po 60 letech zase spolu



 11

Ve čtvrtek 7. listopadu jsme zavítaly mezi naše prvňáčky, abychom se 
dozvěděly, jaké udělali od začátku září pokroky a jak se jim ve škole celkově 
líbí. Letos jsou v prvním ročníku dvě třídy, ve kterých znatelně převažují 
chlapci. Třídní učitelka Mgr. Lenka Dobešová ve své třídě 1. A opečovává 16 
školáků a Mgr. Věra Sokolová v 1. B o jednoho méně. 
Připravily jsme si pro děti tři otázky, dvě pro všechny stejné a třetí pak jinou. 
Otázky pro všechny: 
1. Co bys chtěl/a dělat za práci, až vyrosteš? 
2. Kdybys byl/a jeden den neviditelný/neviditelná, co bys dělal/a? 

Třída 1.A 

Jan Nechvátal 
1. Chci být hasičem, chodím na hasičský 
kroužek. 
2. Loupil bych peníze v bance (s vtipem se 
usmívá tomu nápadu). 
3. Co všechno už jste se od začátku 
školního roku naučili? 
Písmenka M, A, L, E, S, O, P, U a ještě I. 
Pavel Kolář 
1. Chtěl bych být elektrikář, protože to 
dělá brácha a je elektrikář. 
2. Hrál bych hry na počítači. 
3. Které roční období máš nejraději a proč? 
Zimu, protože chodí Ježíšek a ještě předtím mám narozeniny. Narodil jsem se 23. 
prosince. Soused v lavici, Honzík, nadšeně vysvětluje: „My jsme se narodili ve stejnej 
den, já taky 23. 12“. Kluci pobaveně uvažují o společných narozeninových oslavách ☺. 
Ondřej Kysilka 
1. Chci pracovat v ZOO, protože se 
mi tam líbí. 
2. Nevim. Nic mě nenapadá. 
3. Co tě nejvíc ve škole baví? 
Nejvíc český jazyk, mám ho rád. 
František Kříž 
1. Chci být doktorem. 
2. To nevím. 
3. Hraješ si raději doma nebo 
venku?  Doma. 

Prvňáčci

Děti jsou ze školky vychované
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Zuzana Pazourková 
1. Uzdravovat zvířátka. 
2. Vyzvedla bych ségru Elišku ve školce. 
3. Jestlipak víš, jak dlouho se musí 
chodit do školy? 
To nevím. Radí se se sousedkou a pak 
odpovídají. Asi měsíc? 
Elizabeth Brádková 
1. Být učitelka na klavír. To mě baví. 
2. Šla bych se podívat, jak to vypadá       
v noci ve škole. 
3.  Co tě naposledy hodně rozesmálo? 
Když jsme si se ségrou hrály a ona něco srandovního 
řekla. 
Marek Matoušek 
1. Chtěl bysem hrát fotbal. 
2. Vyloupil bych banku (směje se tomu ☺). 
3. Když bys chtěl hrát fotbal, tak máš asi rád sport? 
Jo mám rád fotbal a karate. 
Sergej Kosťuk 
1. Sergej moc nemluví česky, tak pro něj byly odpovědi 
hodně těžké. Chtěl bych pracovat v parku, šel bych za 
prací pro peníze. 
2. Nevím 
3. Co ti naposledy udělalo největší radost? 
Když dostanu peníze. 
Michael Kniř 
1. Chtěl bych být hasičem a fotbalistou. 
2. Šel bych do obchodu a vybral bych si tam jídlo 
zadarmo. 
3. Kdybys uměl kouzlit a byl bys učitel, co bys děti 
naučil? 
Kouzlit a číst. 
Daniel Tomi 
1. Být policajtem, chtěl bych chytat 
zloděje a dávat je do vězení. 
2. Sebral bych všechny zloděje. 
3. Bylo to lepší ve školce, nebo se 
ti víc líbí ve škole? 
Ve škole je to lepší, protože mám 
rád příklady, počítání, to mě baví.

Prvňáčci
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Jakub Karas 
1. Bych chtěl být policajt, abych chytil 
zloděje. 
2. Celej den bych ležel v posteli. 
3. Kdyby sis měl vybrat jedno jídlo, 
které bys jedl každý den, co by to 
bylo? 
Špagety. 
Magdaléna Jakešová 
1. Chci být farmář, protože doma se 
staráme o kravičky a jsou roztomilý. 
2. Zlobila bych ségru. 
3. Máš raději pohádkové knížky nebo pohádky    
v televizi? 
Radši mám knížky a nejvíc pohádku Rumcajs. 
Nicol Terézia Ferková 
1. Chtěla bych být učitelka. 
2. Nevím. 
3. Co děláš, když přijdeš ze školy domů? 
Jdu se radši učit a taky si hraju se ségrou. 
Lukáš Klaus 
1. Chtěl bych být boháčem. A taky ještě bych chtěl 
pracovat jako taťka, být elektrikářem. 
2. Lechtal bych mamku a taky bych ji ještě obejmul. 
3. Chtěl bys být nějakým superhrdinou a proč? 
Jo, Spiderman, protože má ty pavučiny. 
Jaroslav Ježek 
1. Být v družstvu a jezdit kombajnem. 
2. Chodil bych potají na tělocvik. 
3. Jaké je tvé oblíbené zvířátko a proč? 
Kůň, protože na něm rád jezdím. 

Matěj Hrůza při našem povídání ve třídě chyběl. 

Paní učitelky Lenky Dobešové jsme se zeptaly: 
Jaká je tahle třída? 
Jsem se třídou doopravdy spokojená, jsou moc fajn a je to chytrá třída, jsou šikovní. 
Občas jsou trochu upovídaní, ale dobře pracují. Když o něco jde, dají se do toho        
a zaberou. Hodně je baví pracovat s různými zábavnými pomůckami. Jsou dobrá 
parta, snažím se o to. Děláme ranní kruhy, povídáme si, jak se mají, co je trápí, co 
dělali o víkendu… 
Ptá se dětí: Děti, co vás ve škole baví? Odpovědi jsou: tělák, výtvarka, všechno ☺, 
písanka, matika nééé… 

Prvňáčci
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Děti nám s hrdostí předaly obrázkové knížky, které ve škole samy vyrobily, a ještě se 
s nimi pro čtenáře zpravodaje vyfotily. Pohádkové knížky žáků prvních tříd si do 
poloviny prosince můžete prohlédnout na výstavě v knihovně, jsou úžasné! 

Třída 1. B 

Radek Törkel 
1. Doktora, protože chci být bohatý. 
2. Šel bych do krámu. 
3. Bojíš se někdy bouřky? 
Ne, ale když jsem byl malý, tak jsem 
se bál. 
Dominik Neumann 
1. Jutubera, aby sem byl bohatej. 
2. Nevím, asi bych šel na hřiště. 
3. Když je ti smutno, co tě dokáže 
rozveselit? 
Že k někomu jdu spát, třeba ke Kubovi. 
Miroslav Zikmund 
1. Prodavače jídla, protože by mě to bavilo.          
(A přitom ukazuje rukama, jak by prodával…) 
2. Hrál bych na schovku. 
3. Komu bys chtěl udělat největší radost          
a čím? 
Taťkovi pomoct štípat s dřívím. My máme velké 
kusy dřeva, tak bysem mu to rád rozštípal.  

Prvňáčci
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Hynek Rygel 
1. Jutuber, protože můžu natáčet videa a hororovky. 
2. Chtěl bych mít playstation. 
3. Na co se každé ráno těšíš nejvíc? 
Jak si vezmu do školy pokémony, mám je 
tady v krabičce. 
Andrea Vejvarová 
1. Tady ve škole učitelku, že mě to tady 
baví. 
2. Seděla bych tajně ve škole. 
3. Bez čeho bys nedokázala žít? 
Bez taťky a bez mamky. 
Jakub Rezek 
1. Fotbalistu, protože chodím na 
fotbalistický tréninky. 
2. Na každého bych bafal. 
3. Kdybys mohl jet na výlet kamkoliv 
na celém světě, kam by to bylo? 
Do Ameriky, protože tam je jutuber. 
Anežka Radostová 
1. Léčit zvířátka. 
2. Nevím, schovala bych se. 
3. Kdybys měla někdy hodně peněz, co 
by sis za ně pořídila? 
Kočičku a myšku. 
Ema Šmídová 
1. Chtěla bych pracovat v ZOO, protože 
mám strašně ráda zvířátka. Máme doma 
křečky, i ségry, každá máme křečka. 
2. Třeba bych celej den dělala příklady    
a letěla bych na hřiště a něco dělala na 
hřišti. (Soused v lavici se přidává: „Taky 
bych chodil na hřiště jako Ema a my 
bysme se spolu viděli“.) 
3. Co bys chtěla najít pod vánočním stromečkem? 
Krabičku, kde budu měnit zvířátka, váleček na obličej a ještě deníček. 
Kristián Šašek 
1. Fotbalistu, protože rád kopu do branky. 
2. Dělal bych úkoly a ještě bych vyráběl strašidla. 
3. Kdyby ti zlatá rybka mohla splnit nějaké přání, co by to bylo? 
Telefon. Ajfon 14. 

Prvňáčci
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Ondřej Opelka 
1. Policajta, protože chci zachraňovat 
lidi. 
2. Seděl bysem a koukal na telku. 
3. Který den v týdnu máš nejraději      
a proč? 
Pátek, protože další den je sobota.  
Štěpán Vokuš 
1. Pracovníka s traktorem. Protože taťka 
tak pracuje a já mám rád traktory. 
2. Nic bych nedělal (usmívá se). 
3. Víš, co dělá ve škole školník a co paní ředitelka? 
Já vím, jak školník vypadá, ale nevím, co dělá. A paní ředitelka taky vím, jak vypadá, 
ona někdy třeba něco hlásí do rozhlasu. 
Tereza Švejdíková 
1. Policajtku. Protože se mi líbí, jak honí 
zloděje. 
2. Chodila bych o půlnoci ven. 
3. Kdybys mohla být na jeden den 
nějakou pohádkovou bytostí, která by 
to byla? 
Vlk, protože se mi líbí, jak snědl 
Karkulku. 
Alan Kyselák 
1. Nevím. 
2. Nevím (hezky se usmívá). 
3. Kterou barvu ze všech máš nejraději a proč? 
Bílou (bez zaváhání). 

Daniel Pícka a Dominik Virouš při našem povídání ve 
třídě chyběli. 

Paní učitelky Věry Sokolové jsme se zeptaly: Jaká 
je tahle vaše třída? 
Tím, že je jich takhle málo, tak je to úplně perfektní 
práce. Nikdy jsem tak málo dětí ve třídě neměla. 
Trochu jsem se nejdřív bála klučičí třídy, ale je to 
naprosto v pohodě, jsou skvělí. Děti jsou ze školky 
dobře vychované, tímto školku chválím. Chodí 
krásně ve dvojicích, mají dobré návyky a s tím je 
méně práce. Mají mezi sebou pěkné vztahy, dobře 
spolupracují. Jsou šikovní.  

Prvňáčci



 17

Děti s paní učitelkou si pro nás na závěr připravily krásné překvapení.                          
S doprovodem harmoniky, bubínků a improvizovaných rytmických nástrojů nám 
zazpívali veselou písničku Nestarej se, ženo má.  
Školu jsme opouštěly s pocitem, že i letošní prvňáčci ve Včelnici jsou skvělí, ve 
škole jsou spokojení a cítí se tam dobře. Dětem i učitelkám děkujeme za čas               
a přejeme hodně zdaru a úspěchů do dalšího období! 

Pavlína Nebeská a Jana Tušilová 

Děti ze třídy žabiček se od 8. 10. 2024 účastní 
kurzu bruslení v rámci programu Děti do bruslí na 
hokejovém stadionu Jana Marka v Jindřichově 
Hradci. Kurz probíhá pod vedení profesionálních 
trenérů a děti si to moc užívají.

Prvňáčci, ze školky

Děti ze školky si bruslení užívají
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Na konci října přišly do 
knihovny děti ze třídy 1. A    
s paní učitelkou Lenkou 
Dobešovou. Program byl ve 
z n a m e n í p o h á d e k , 
pohádkových bytostí, obrázků 
a samozřejmě knížek. Kluci    
a holky jsou moc šikovní! 
O čem kniha je, poznají děti 
h l a v n ě p o d l e o b r á z ků .               
A  pohádkovou knížku může 
vytvořit i ten, kdo ještě nezná 
úplně všechna písmenka. Jak 
skvěle se to dětem z obou 
prvních tř íd povedlo, si 
m ů ž e t e v k n i h o v n ě 
prohlédnout do poloviny 
prosince. Minivýstavka má 
název MOJE SUPER KNÍŽKA. 
Při listopadovém Čtení nejmenším jsme si     
s dětmi a maminkami prohlédli spoustu 
knížek, obrázků, zatančili na písničku Šla 
Nanynka do zelí a vytvořili podzimní barevná 
leporela. Bylo to moc fajn a těšíme se na 
prosincové setkání.  
Výstavu dětských výtvarných prací na téma 
pohádky Malý princ knihovně zapůjčila paní 
učitelka Zdeňka Jůnová ze ZUŠ Allegro. 
Návštěvníci knihovny znovu žasnou nad dětskou 
šikovností a fantazií. S obdivem návštěvníků se 
setkala také výstava Tanec paliček, která přibližuje 
krajkářskou tvorbu Zdeňka Doležala. Přijely se na ni 
podívat i skupinky žen zabývajících se paličkováním 
z Jindřichova Hradce.  
Také v prosinci je pro vás v knihovně doplněna řada 
knižních novinek, vypůjčit si můžete i časopisy            
a stolní hry. Dlouhé zimní večery jsou pro čtení ideální. Těším se na vaši návštěvu. 

Jana Tušilová, knihovnice

Z knihovny

Máme čtení rádi
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Velmi příjemný a inspirativní byl Večer pro ženy s módní stylistkou                  
a vizážistkou Danou Beranovou. Přijela za námi z Jílového u Prahy v úterý    
12. listopadu a svým milým, profesionálním a povzbudivým přístupem si nás 
všechny získala. 

Úvodem nás paní Beranová při vyprávění         
o své práci uklidnila. Na focení či natáčení 
reklamy prý přijde paní vypadající jako běžně 
my všechny, seběhne se k ní tým vizážistů      
a kadeřníků, profesionálů, kteří dělají svou 
práci, dokud není výsledek dokonalý. 
Přestože to všechny víme, nebo aspoň 
tušíme, byla úleva to slyšet, protože tlak   
médií bývá k ženám drsný. 

Paní Dana s námi probrala typy postav zcela konkrétně i obecně, každou pochválila 
a povzbudila, na každé z nás viděla spoustu krásných věcí, které si člověk často 
neuvědomí, pokud se zaměří jenom na nedostatky.  
Poradila nám vhodné střihy oblečení, ukázala fígle při vázání šátků,  povyprávěla 
o základech šatníku a barevných kombinacích. V aktuálním pošmourném počasí        
a často zaběhlém stylu oblékání v barvách černá – tmavá – černá nás některé 
kombinace pobavily, ale proč ne?  Dobrý pocit z oblékání je pro ženy velmi důležitý 
a protože se nedalo obsáhnout všechna témata, už plánujeme další společný večer.   
Děkuji za velký zájem spokojených účastnic (bylo nás přes 30) a těším se s vámi. 

Jana Tušilová 

Z knihovny

Ženy byly spokojené

Jak bude 
otevřeno? 

Před Vánoci bude  
knihovna naposledy 
otevřena v pátek 
20. prosince. 

Znovu otevřeno 
bude od pátku 
3. ledna 
2025.
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Čechova stezka 

Zachovalo se jen její jméno, vzpomínky starých 
pamětníků a písemný doklad o jejím vzniku 
uveřejněný v časopise Krajinské listy ze dne           
10. července 1912 č. 20 ročník I. pod názvem 
„Počiny za krásu otčiny“.  
Cituji: „Okrašlovací spolek v Novém Etinku, založený     
r. 1902, dovršuje právě letos 10 let svého trvání. Od         
r. 1905 zasázeno přes 600 lip, jež opatřeny košíky, po 
většině proutěnými, menším dílem z pletiva drátěného, 
zakoupeny budky pro zpěvné ptactvo, na 12 set 
hlohových sazenic pro Rudolfův sad pod Nechybou         
a pro sad ve středu osady u sochy P. Marie, kterýž opatřen vkusným dřevěným 
zábradlím. Na obecním pozemku za městem při silnici k Díčkopu vysázeny ovocné 
stromy (25), rovněž opatřeny proutěnými koši. V roce 1910 odevzdána veřejnosti 
široká pěšina táhnoucí se od nádraží až na severní cíp osady a osázeny dle potřeby 
jednak lípami, břízami, jednak sazenicemi mladých smrčků. Krásná stezka tato 

nazvaná Čechova vyžadovala přes 800 korun a je jednou     
z předních ozdob místa. V době poslední zde pro pohodlí 
obecenstva umístěny 2 vkusné lavičky se zábradlím            
a ozdobnými křovinami v pozadí. Spolek obstarává pro lid 
nákup ovocných stromků, a tak se stává propagátorem 
hesla Sázejte stromy. Při silnici ku Včelnici doplnil 
stromořadí vysázením nových stromů. Na oslavu 
desátého roku trvání spolku odvážil se podniku 
nejnákladnějšího, dle rozpočtu 1000 korun, zadav úpravu 
jiné stezky, jež dotýkajíc se jedním koncem středu města, 
druhým připojí se ku stezce Čechově. Budou pak obě 
pěšiny přední ozdobou místa, jelikož i okolí v syté zeleni 

bude výbornou pastvou pro oči. Cíle je tedy dosaženo a pro novou periodu volám: 
„Práci a snažení k okrase milé domoviny plný zdar!“ Konec článku. 
Čechova stezka začínala u nádraží a končila u tzv. Bednářových rybníčků. Před 
bývalou Hellerovou pletárnou (kovozávod) nacházela se loučka ohraničená živým 
smrčkovým plotem. Zde se hrávalo divadlo v přírodě, konaly slavnosti „kácení 
máje“ i jiná společenská shromáždění. To všechno je historie. Čechova stezka, 
přední ozdoba místa, jak ji nazývali naši předchůdci, musela ustoupit výstavbě 
kovozávodu, byla přerušena vjezdem do ubytoven Uranu a nově vzniklých 
rodinných domků. 

Z historie

Listování ve vzpomínkách

Alex Klapal
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Příjezd k této nové zástavbě mohl být řešen zcela jinak (od Kozlovské hráze) než 
neuváženým rozhodnutím tehdejšího MNV, které prakticky Čechovu stezku 
zlikvidovalo. Lze to charakterizovat jako porušení veřejného práva a služebnosti. 
Želbohu totalitní režim toto právo neuznával. 

Rudolfův sad 

byl založen v roce 1881 v prostoru pod 
Nechybou, kde po obou stranách silnice 
procházející touto zájezdní hospodou stávaly 
mohutné kaštanové stromy. Pěšiny sadu byly 
lemovány hlohovými a pámelníkovými keři. 
Svažovaly se od Turkovy – Kolmanovy zahrady, 
na jedné straně k řece, na straně druhé              
k dnešní silnici. 
Na jižní straně sadu stávala mezi vysokými listnáči obecní dřevěná pastouška zvaná 
„pazderna“ (budova, v níž se ve starších dobách sušil len nebo konopí, později 
sloužila jako společná ubytovna obecní chudiny a ještě později sloužila jako byt 
dvou nebo tří rodin. Ve čtyřicátých letech byla zbourána. Rudolfův sad, zvaný také 
„kaštanová zahrada“, byl veřejnosti předán 10. května 1881 u příležitosti sňatku 
„Jeho císařské Výsosti, korunního prince Rudolfa s Její královskou Výsostí 
princeznou Stefanií“. Předání sadu bylo spojeno se slavnostní mší, průvodem            
z kostela k novému sadu za doprovodu místní hasičské dechové hudby. Slavnosti se 
zúčastnilo nevídané množství obecenstva domácího i z okolních míst. Tehdejší 

starosta Jan Stolovský přednesl řeč sestavenou 
tajemníkem purkmistrovského úřadu Wáclavem 
Stanzlem. V projevu, který se nesl duchem díkuvzdání 
rakousko-uherskému mocnářství , neopomně l 
vzpomenout všech titulů, kterými následník císařského 
trůnu oplýval. Zní to neuvěřitelně, a tak pro zajímavost 
uvádím jejich výčet: „Rudolf (František Josef), císařský 
korunní princ, nástupce trůnu, královský princ uherský 
a český, arcivévoda rakouský., c. k. polní zbrojmistr, 
generální inspektor pěchoty, viceadmirál, majitel 
pěšího pluku č. 19, dělostřeleckého pluku č. 2, velitel 
císařského pluku Sevsky č. 34, velitel 2. braniborského 
pluku hulánského č. 11, major bavorského kyrysnického 

pluku č. 2, čestný doktor univerzity ve Vídni a Pešti“. Stejně dlouho mluvil                  
o Rudolfově manželce Stefanii (Klotilda, Luisa, Hermína, Marie, Karolina), dceři 
Jeho Veličenstva, krále belgického Leopolda II. Než však přeříkal projev se všemi 
tituly, rozešla se valná část obecenstva po etinských hospodách, krámech                    
a jarmarečních boudách. Tolik k založení Rudolfova sadu. 

Z historie

Emily Argalassyová
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Nebylo by úplné, kdybych nepřipomněl, že korunní princ Rudolf vedl prý velmi 
rozmařilý a bohapustý život. Dne 30. ledna 1889 za záhadných okolností byl při 
„pustém kvasu“, jak napsali historici, na loveckém zámečku u Mayerlingu zabit. 
Rakousko-uherská monarchie přišla o přímého dědice trůnu a císař František     
Josef I. o svého jediného syna. Časem se na jeho smrt, stejně jako na Rudolfův sad a 
jeho údržbu, zapomnělo. Zcela zpustlý byl později zrušen a v roce 1922 stala se z 
jedné jeho části školní zahrada. 
Únor 1992  
Připravila Jana Tušilová 

Bohumil Lešetický 

OPJH  
Nejlepšího výkonu v 6. kole 1686 dosáhlo družstvo Nové Bystřice, jenž si odváží 
body z Nové Včelnice, kde přehrává družstvo C. Tatran Lomnice nad Lužnici doma 
poráží Novou Včelnici B. Centropen Dačice poráží Slovan Jindřichův Hradec.              
A dalším domácím týmem, který nezaváhá, je družstvo Slavonic, jenž poráží Kunžak 
o 4 kuželky. (Text převzat ze zpravodaje RM-BAU Okresní přebor Jindřichův 
Hradec.) TJ Nová Včelnice B po 6. kole na 7. místě a TJ Nová Včelnice C na 8. místě. 
Jihočeský KP 1 
TJ Nová Včelnice A po 9. kole momentálně na 4. místě. V tabulce hráčů podle 
aritmetického průměrů s nejlepším náhozem Martin Tyšer 528, Tibor Pivko 491, 
Kamil Pivko 486. 
Nejbližší domácí zápasy: 
5. 12. 2024 18:00 TJ Nová Včelnice B – TJ Sokol Slavonice D 
6. 12. 2024 17:30 TJ  Nová Včelnice A – TJ Loko Č. Budějovice B 

Martin Kovalčík 

Z historie, sport

Kuželky
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Nová Včelnice hostila Krajské mistrovství v přespolním běhu. Sobota             
16. listopadu patřila nejen krásnému počasí, ale také všem běžcům                   
a běžkyním v Jihočeském kraji. V novovčelnickém sportovním areálu a jeho okolí 
se totiž uskutečnil Krajský přebor v přespolním běhu. Závodníci startovali na 
Atletickém stadionu Josefa Jelínka a závodili na vyznačených krosových tratích, 
které prověřily fyzickou i psychickou zdatnost všech běžců. 

Letošní novinkou byla smíšená štafeta 2x2x500 m mladšího žactva. Závod měl 
dramatický vývoj a dlouho to vypadalo, že naše nasazené štafety nebudou stačit 
pouze na soupeře z Prachatic a Českých Budějovic. Už to by byl skvělý úspěch, 
nicméně v posledních kolech se ukázalo, že naši atleti v podzimní přípravě nelenili 
a nakonec z toho byl domácí double! Krajský titul a zlaté medaile získali 
František Škrleta a Daniela Šašková. Vícemistry se stali Josef Tesař a Šárka 
Ouhelová. Na 5. místě doběhli Martin Rytíř a Naďa Škrletová. 
V kategorii minipřípravek skončila v těsném souboji Kateřina Tománková na 
skvělém druhém místě. Velmi dobře si počínala také Thea Vajdová, která v nabité 
konkurenci doběhla jako pátá. „Cinklo“ to také v závodě přípravek, kde brala bronz 
Adéla Chytrová. Doba bronzová pokračovala také v kategorii starších žáků, kde, ač 
indisponován prodělanou virózou, nastoupil Jakub Míchal a byl třetí, pouze čtyři 
sekundy od zlata. V závodě mužů bojoval Jakub Strnad coby junior, jejichž 
kategorie byla s mužskou sloučena. Vedl si skvěle, patří mu za to stříbrná medaile. 
Všem závodníkům děkujeme za vzornou reprezentaci oddílu a týmu rozhodčích za 
příkladnou organizaci krajského mistrovství. 
Krátce po uzávěrce tohoto čísla proběhne v pražské Velké Chuchli Mistrovství 
České republiky, kde by se mělo ukázat hned sedm novovčelnických běžců. Pro více 
informací sledujte Facebook či Instagram Atletického oddílu TJ Nová Včelnice, 
případně web atletikanv.cz. 

Marek Strnad ml. 

Sport

Hostili jsme Krajské mistrovství v přespolním běhu
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1. 12. Rozsvícení vánočního stromu, u kostela. Adventní minitrhy od 14:00, 
charitativní koncert 16:00, rozsvěcení stromu 17:00 hodin 
3. 12. Čteme nejmenším, knihovna od 10:00 hodin 
6. 12. Vánoční Můra, koncert Harp kvartet Můra s uvedením nového CD                    
a společným zpíváním koled, knihovna  od 18:00 hodin 
7. 12. Včelnické čertoviny, mikulášská nadílka, na stadionu od 16:00 hodin 
11. 12. Česko zpívá koledy, u vánočního stromečku od 18:00 hodin 
13. 12. Ples města, sál hotelu Jelen od 20:00 hodin. Předprodej v knihovně. 
17. 12. Humor léčí, zábavná show, Kašpárkov od 16:00 hodin 
18. 12. Tvoření svícnů s Klubíkem, fara od 16:00 hodin 
23. 12.  Betlémské světlo, u kostela od 17:00 hodin.  
Skauti a skautky z Nové Včelnice Vás srdečně zvou na rozdávání Betlémského 
světla, které se uskuteční v pondělí 23. prosince od 17 h na náměstí v Nové Včelnici. 
Přijďte se svou svíčkou, lucerničkou či petrolejkou pro tento věčný plamen, který 
k nám doputoval až z dalekého Betléma. Vánoční atmosféra v podobě koled, 
horkých nápojů a vánoční výzdoby zajištěna. Pro více informací navštivte Facebook 
akce: Betlémské světlo v Nové Včelnici. 
28. 12. Sváteční koncert Trumpet tune, kostel od 18:00 hodin 
29. 12. Jakub Jan Ryba: Česká mše vánoční, pěvecký sbor a orchestr ze Stráže nad 
Nežárkou pod vedením R. Švece, kostel od 17:00 hodin 
Vánoční sbor a orchestr ze Stráže nad Nežárkou pod vedením Radomíra Švece má 
dlouholetou tradici. Zceluje zpěváky a muzikanty ze širokého okolí, amatéry              
a profesionály - do jednoho tělesa. Vánoční mši Jakuba Jana Ryby, známou pod 
názvem Rybova mše, uvádí pravidelně s orchestrem ve zcela zaplněných kostelech 
Stráže, Třeboně i Jindřichova Hradce. Jejich hostem, sólistou, je letos vynikající 
český (nejen) muzikálový zpěvák Jiří Zonyga, známý též jako vítěz soutěže X Faktor. 
Vstupné na akci je dobrovolné. 
31. 12. Silvestrovský výšlap do Lovětína, v 9:30 odchod  od hasičské zbrojnice 

7. 1. Čteme nejmenším, knihovna od 10:00 
14. 1. Podivuhodné vlastnosti koření, beseda s V. Kadlecem, knihovna od 17:00  
25. 1. Zimní projekce filmů,  pro děti i dospělé, sál hotelu Jelen 

Kultura

Kam v prosinci

Připravuje se na leden

Uzávěrka lednového čísla zpravodaje je již 17. prosince.
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Sběratel s více něž 30-ti letou praxí, koupí a bezplatně ohodnotí starožitnosti 
všeho druhu. Např: obrazy, mince, zlato, hodiny, porcelán a další starožitnosti. 
Platím vždy hotově na místě. Nejlepší ceny od sběratele! Tel. 732 961 266. 

Inzerce

Řádková inzerce
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